
  

LSSZ(Q) 
 

Certificate for Lifting Safety Supervisors 

吊運安全督導員證書 

Through theoretical and practical lessons, the site safety personnels can strengthen their safety knowledge and 
supervision skills in lifting work to ensure the safe operation of lifting. After completing this course, students should 
be able to analyze the actual site conditions and project needs to evaluate lifting safety risks, formulate simple lifting 
plans, and can perform supervision work in accordance with the lifting plans. 

 
透過理論及實習課，加強在職的督導及安全人員在起重吊運工作上應有的知識及督導技巧，以確保吊運操作安全。 修畢此

課程後，學生應能分析實際工地的情況及工程需要以評估吊運安全風險及制訂簡單的吊運計劃書，並能按照吊運計

劃書執行督導工作。 

 
 

Lecturer 

講師 

Professionals, HKIC Lecturers 

專業人士、香港建造學院講師 

Medium of Instruction 

授課語言 

The programme will be conducted in Cantonese (with specific terms in English) and the 
training materials will be in Chinese 

以粤語授課 (輔以英語), 教材則以中文編寫 

Duration 

時數 

Total 22.5 hours 
時數為 22.5小時 

Mode of Attendance 

授課形式 

Day Course: 3 days in total, 7.5 hours per day (08:30 – 17:00) 

日間課程: 共三天，每天7.5小時 (08:30 – 17:00) 

Commencing 

開課日期 

Regular Course 

常有新班 

Venue 

上課地點 

(i) HKIC - Kwai Chung Campus, 7-11 Kwai Hop Street, Kwai Chung 
(ii) HKIC - Tat Mei Road Training Ground, Tat Mei Road, Kwai Chung, New Territories 

(Near to Container Terminal Road South), OR 
HKIC - Tai Po Training Ground, 13 Dai Wah Street, OR 
HKIC - San Tin Training Ground, Tung Wing On Road, San Tin, New Territories. 

(i) 香港建造學院 葵涌院校 葵涌 葵合街 7-11號 
(ii) 香港建造學院 達美路訓練場 葵涌 達美路 (近貨櫃碼頭南路) 或 

香港建造學院 大埔訓練場 大埔 大華街 13號 或 
香港建造學院 新田訓練場 新田 東永安路 (近 九記停車場) 

Admission Requirements 

入學條件 

1. Applicant must have at least 3 years of experience in construction site management and has 
been employed and recommended by Main Contractor/Sub-Contractor; 

2. Applicant must present valid certificates of “A12 silver card”AND ”SHO signalman” issued 
by CIC; or a valid certificate of “A12S silver card”; AND 

3. Must have the ability to read and write Chinese and English. 
 

1. 申請者須具有至少 3 年在建築工地管理經驗，並承建商/分判商推薦； 
2. 持有由建造業議會發出之”銀卡A12 索具工安全訓練”  及”SHO 建造工地訊號員課程證書”； 

或有效的 “銀卡 A12S 索具工及訊號員安全訓練”；及 

3. 須具有閱讀及書寫中英文的能力。 

Award of Certificate 

證書頒發 

Attended the lessons and passed the written and practical tests 

出席所需課堂及筆試和實務試合格 

Course Fee 

課程費用 

$1,500.00 

Enquiry 

查詢課程 

2100 9000（Service Hours 服務時間：08:45 – 13:00; 14:15 – 17:15） 

Application Form 

報名表格 

Please use the ‘LSSZ(Q)’ application form. 

請使用印有「LSSZ(Q)」之報名表。 
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